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 „CRED CA ADORAŢIA 

                                                                 
                                                             ESTE OPERA CEA MAI 
 
       FOLOSITOARE ÎN LUME"             
        
         

În epoca noastră caracterizată de viteză şi de eficienţă, de o 
activitate frenetică în care omul aleargă în urma timpului şi este 
continuu depăşit de evenimentele şi de schimbările rapide, poate să 
pară anacronism să vorbeşti despre simţul transcendenţei, al 
contemplaţiei şi al adoraţiei. Totuşi de acestea omul are mai multă 
nevoie, este o necesitate urgentă pe care din păcate deseori caută 
să o satisfacă cu experienţe devastatoare. 

 
Dar Biserica nu renunţă să vorbească de Isus Cristos singurul 

Răscumpărător care a asigurat prezenţa Sa în toate zilele până la 
sfârşitul lumii. El se face prezent mai ales în sacramentul altarului, 
sub semnul pâinii şi al vinului consacrate şi, conştientă de a avea în 
Euharistie comoara sa inestimabilă, Biserica nu va putea niciodată 
să renunţe la a o înconjura cu devoţiunea care îi este datorată, adică 
adoraţia.  

 
Este o valoare specifică Familiei noastre Religioase încă de la 

originile sale. Fondatoarea Victorine Le Dieu, o trăia cu intensitate şi 
îndemna să fie primul scop pentru toţi aceia care aderau la 
spiritualitatea sa. 

 
Pe urmele sale să intensificăm rugăciunea noastră de adoraţie în 

faţa Celui care este Domnul timpului şi al istoriei şi care a implantat 
cortul său în mijlocul oamenilor pentru a-i educa să stea cu 
Dumnezeu. Credinţa care în mulţi pare să nu mai aibă consistenţă 
sau incizie asupra vieţii, este totuşi un foc care ţinut aprins în inima 
câtorva, poate încă să aprindă întreaga lume. 
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EXPUNEREA SF. SACRAMENT 
 

♦ Cântec  
  

 
   RUGĂCIUNE DE INTRODUCERE 
 
 Doamne Isuse, ne prezentăm înaintea Ta ştiind că ne chemi şi ne 
iubeşti aşa cum suntem. „Tu ai cuvintele vieţii veşnice.”Prezenţa Ta în 
Euharistie a început cu sacrificiul de la ultima cină şi se continuă sub 
forma comuniunii şi a dăruirii totale a ceea ce eşti. 

Noi te adorăm şi credem în Tine! 
 

 Măreşte-ne credinţa. Prin Tine şi în Duhul Sfânt pe care ni-l 
oferi,vrem să ajungem până la Tatăl pentru a-i spune „Da-ul” nostru unit 
cu al Tău. Tu eşti speranţa şi pacea noastră, mijlocitorul, fratele şi 
prietenul nostru. 

Noi te adorăm şi credem în Tine! 
 
 

 Să ne rugăm: 
         Ajută-ne, Doamne, să înţelegem măreţia Euharistiei, semn al 
alianţei Tale, fă ca în ora trecerii noastre din această viaţă în casa Ta 
să nu rămânem fără Pâinea vieţii, Isus Cristos, Fiul Tău şi Domnul 
nostru. Amin. 
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♦ Doamne, învaţă-ne să ne rugăm! 

 
Isus ne învaţă, mai întâi de toate că,  rugăciunii făcută cu credinţă, îi 
urmează imediat un răspuns din partea lui Dumnezeu: şi ne dă El însuşi 
exemplu, în urma unei rugăciuni a lui Cristos, smochinul s-a uscat şi s-
a uscat imediat. 
 
Cheia rugăciunii este credinţa şi când rugăciunea e plină de credinţă, 

răspunsul lui Dumnezeu este sigur. 
 
Cristos insistă că este necesar să cerem cu credinţă, pentru că e cea care mai mereu 
ne lipseşte în rugăciune. Noi cerem chiar mult, dar cu prea puţină credinţă şi de 
multe ori credinţa lipseşte total. 
 
În toată Evanghelia Isus ne îndeamnă cu o aşa de mare insistenţă importanţa 
credinţei încât aproape ne oboseşte, dar este chiar elementul cel mai dificil al 
rugăciunii noastre peste care noi trecem cu prea multă uşurinţă. 
 
Pentru a cere cu credinţă nu e de ajuns să spui cuvinte, nu sunt de ajuns doar câteva 
minute. Este nevoie de o reflecţie mai profundă, de o atmosferă intimă cu 
Dumnezeu, de o umilinţă profundă. 
 
Rugăciunea, aşa cum ne-o învaţă Cristos, este o puternică educare la credinţă, 
presupune credinţa şi educă la credinţă. 
 
Cine elimină din rugăciunile proprii, cererile făcute fără credinţă, se formează la 
credinţă, îi permite lui Dumnezeu să intre în cele mai întunecoase colţuri ale 
sufletului său, în toate problemele cu care se confruntă şi se deschide către 
paternitatea Sa în modul cel mai profund. 
 
Isus  ne dezvăluie un drum pe care toţi putem să-l parcurgem, dacă avem puţină 
bunăvoinţă. Cu siguranţă în unele dintre necesităţile noastre materiale sunt puncte în 
care nu vom fi niciodată siguri că vom fi ascultaţi, chiar dacă ne rugăm cu credinţă. 
 
Anumite cruci sau dificultăţi ne sunt necesare ca şi pâinea. Dumnezeu care ne 
iubeşte nu ne răspunde. A făcut aşa şi cu Isus când în Gradina Măslinilor a cerut să 
fie eliberat de la umilinţa crucii. 
 
Sunt însă sectoare nenumărate ale nevoilor noastre în care ştim cu siguranţă că 
Dumnezeu vrea să ne asculte dacă ne rugăm cu credinţă. El doreşte acest lucru mai 
mult decât dorim noi. Şi, iată cum: doreşte să ne vindece de răutăţile noastre 
spirituale, de obişnuinţele rele, de lene, de egoism, în sfârşit de a ieşi din propriile 
noastre păcate. 
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Suntem responsabili dacă punem limite în atotputernicia lui Dumnezeu deoarece 
cuvintele lui Cristos sunt clare: ”tot ceea ce veţi cere în rugăciune, credeţi că aţi 
primit deja şi vi se va da”.  
 

(Din scrierile părintelui Andrea Gasparini)  
 









     SĂ-L INVOCĂM PE DUHUL SFÂNT  
     PENTRU A CONDUCE ŞI A SUSŢINE RUGĂCIUNEA        
     NOASTRĂ  


 Vino Duhule Sfânt, iubirea Tatălui şi a Fiului, purificatorul fărădelegilor, 
tămăduitorul rănilor, tăria celor slabi, mângâietorul celor întristaţi, lumina minţii şi 
apărătorul libertăţii. 

Duhule Sfânt, coboară peste noi si ai milă de noi. 
 

 Vino din patria fericirii şi pătrunde astfel tainele inimii mele încât, consumând 
cu focul tău viciile şi răutatea ei, să-mi ierţi toate păcatele. Revarsă în sufletul meu 
raza luminii tale, prin care luminându-mi mintea, să văd cele plăcute ţie şi 
învăpăindu-mi voinţa, să mă străduiesc a le urma cu toate puterile. 

Duhule Sfânt, coboară peste noi şi ai milă de noi. 
 
 Înalţă-mă spre cele cereşti, aprinzând în mine dorul după cele veşnice. Uneşte-
mă cu Tatăl, cu Fiul şi cu Tine prin unitatea iubirii tale şi fă-mă să rămân statornic 
până la capăt. 

Duhule Sfânt, coboară peste noi si ai milă de noi. 
 
 Călăuzeşte-mă de sus pe calea cea dreaptă, Iubitorule de oameni, aşa încât 
sufletul meu, însetat de Tine, Principiul şi Ţinta vieţii mele, să nu fie nicicând 
separat de Tine. 

Duhule Sfânt, coboară peste noi si ai milă de noi. 
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 Din Evanghelia după Sfântul Luca (11, 1-13.) 
                    
În ziua următoare, ieşind ei din Betania, lui i s-a făcut foame. Văzând de 

departe un smochin înfrunzit, s-a dus acolo, doar va găsi ceva în el. Când a ajuns la 
el, n-a găsit nimic decât frunze , pentru că nu era timpul smochinelor.  
Şi i-a zis: „Nimeni să nu mai mănânce rod din tine în veci!” Iar discipolii lui 
ascultau.  
 Dimineaţa, când au trecut din nou pe acolo, au văzut smochinul uscat din 
rădăcină. Amintindu-şi, Petru i-a spus: „Învăţătorule, iată, smochinul pe care l-ai 
blestemat s-a uscat”. Răspunzând, Isus le-a zis: „Aveţi credinţă în Dumnezeu! 
Adevăr vă spun: oricine ar spune acestui munte „Ridică-te şi aruncă-te în mare” şi 
nu s-ar îndoi în inima lui, ci ar crede că se va împlini ceea ce spune, i se va da. De 
aceea vă spun: tot ceea ce veţi cere în rugăciune, credeţi că aţi primit deja şi vi se va 
da. Iar când sunteţi în rugăciune, dacă aveţi ceva împotriva cuiva, iertaţi, pentru ca şi 
Tatăl vostru care este în ceruri să vă ierte greşelile voastre”.   





 
 INVITAŢIE LA INTERIORIZARE: 

 
 La prima vedere această mini-parabolă, apare un pic ciudată şi atunci ne 
întrebăm: Dar ce fel de fructe căuta Isus? Gestul său este unul simbolic şi vrea să ne 
facă să înţelegem că: 
 
 Copacul fără fructe este biserica cu multe liturghii solemne, dar fără roade de 

dreptate şi de iubire către aproapele; 
 
 Copacul fără fructe este poporul lui Israel care l-a primit pe Isus în mod 

triumfal şi după puţine zile a strigat: „Răstigneşte-l”; 
 
 Copacul fără fructe, plin de frunze este Ierusalimul care mai întâi îl acceptă pe 

Mesia şi apoi se revoltă împotriva Lui; 
 
 Copacul fără fructe suntem noi când ne mulţumim doar cu aparenţe, când ne 

mulţumim să fim „plante ornamentale”, fără suflet, cu o viaţă trăită doar în 
obişnuinţă, fără esenţialitate. 

 
 Isus ne recheamă din nou la o viaţă interioară şi autentică, să fim persoane 
adevărate, curate la suflet, să aducem roade multe bogate în fapte bune ce ies din 
inima. Nu ne cere să distrugem ci să facem totul cu un angajament profund şi să 
avem credinţă în El. 
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 SĂ INVOCĂM AJUTORUL DOMNULUI 
 
Să-i cerem Domnului să ne facă puternici în credinţa şi în Iubirea Sa şi, să spunem: 

 
Măreşte credinţa noastră 

 
♦ Isuse, tu îi priveşti cu iubire pe toţi oamenii. 
♦ Isuse, tu ai înmulţit pâinile pentru a sătura mulţimea. 
♦ Isuse, tu te-ai coborât din cer pentru a da viaţă lumii. 
♦ Isuse, asupra ta Tatăl şi-a pus pecetea. 
♦ Isuse, cine vine la tine nu va mai înfometa niciodată. 
♦ Isuse, cine vine la tine nu va mai înseta niciodată. 
♦ Isuse, tu nu-i respingi pe aceia care vin la tine. 
♦ Isuse, tu vrei să ne dăruieşti viaţa veşnică. 




 


  DIN ENCICLICA „SPE SALVI”   

Un prim loc esenţial de însuşire a speranţei este rugăciunea. Dacă 
nu mă mai ascultă nimeni, Dumnezeu încă mă ascultă. Dacă nu mai pot vorbi cu 
nimeni, nu mai pot invoca pe nimeni, lui Dumnezeu pot să-i vorbesc mereu. Dacă nu 
mai există nimeni care să mă poată ajuta - acolo unde este vorba de o necesitate sau 
de o aşteptare care depăşeşte capacitatea umană de a spera - El poate să mă ajute. 
Dacă sunt izolat în singurătate extremă...; dar cel care se roagă nu este niciodată total 
singur. Din treisprezece ani de închisoare, dintre care nouă în izolare, neuitatul 
Cardinal Nguyen Van Thuan ne-a lăsat o broşură preţioasă: Rugăciuni de speranţă. 
În timpul celor treisprezece ani de închisoare, într-o situaţie de disperare aparent 
totală, ascultarea lui Dumnezeu, faptul de a-i putea vorbi, a devenit pentru el o 
crescândă forţă de speranţă, care după eliberarea lui i-a permis să devină pentru 
oamenii din toată lumea un martor a speranţei - al acelei speranţe care chiar şi în 
nopţile de singurătate nu apune.  Augustin a ilustrat foarte frumos relaţia intimă 
dintre rugăciune şi speranţă într-o omilie despre Prima Scrisoare a lui Ioan. El 
defineşte rugăciunea ca exerciţiu al dorinţei. Omul a fost creat pentru o realitate 
mare - pentru însuşi Dumnezeu, pentru a fi umplut de El. Însă inima sa este prea 
strâmtă pentru realitatea mare care i-a fost hărăzită. Trebuie să fie lărgită. "Trimiţând 
[darul său], Dumnezeu lărgeşte dorinţa noastră; prin intermediul dorinţei lărgeşte 
sufletul şi dilatându-l îl face mai capabil [să-l primească pe El însuşi]". Augustin 
face trimitere la sfântul Paul care spune despre sine că trăieşte îndreptat spre 
lucrurile care trebuie să vină (cf. Fil 3,13). Apoi foloseşte o imagine foarte frumoasă 
pentru a descrie acest proces de lărgire şi de pregătire a inimii umane. "Presupune că 
Dumnezeu vrea să te umple cu miere [simbol al gingăşiei lui Dumnezeu şi al 
bunătăţii sale]. Însă dacă tu eşti plin de oţet, unde vei pune mierea?" Vasul, adică 
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inima, trebuie mai întâi să fie lărgită şi apoi curăţată: eliberată de oţet şi de gustul 
său. Aceasta cere muncă, costă durere, dar numai aşa se realizează adaptarea la care 
suntem destinaţi 


 

           CU VICTORINE SĂ ACLAMĂM 
 
 

Lui Dumnezeu singur trebuie să-i dăm slavă, pe El singur trebuie să-l iubim, 
numai pentru El trebuie să ne jertfim, El singur ne dă mântuirea. El este începutul, el 
singur ţelul suprem. El singur ne dă ziua pentru el singur faptele şi iubirea. 

Slavă numai lui Dumnezeu! Să-i fim recunoscători! 
El este Tatăl nostru şi cere toată iubirea noastră. 
Slavă Tatălui, slavă fără încetare Fiului său unul născut şi Duhului iubirii! 

Numele lor să fie de trei ori binecuvântat. Doamne vie împărăţia ta! Ca eu să trăiesc 
pentru a te binecuvânta şi să mă jertfesc în tine pentru veşnicie. Doamne vie 
împărăţia ta! 








 SĂ NE RUGĂM ÎMPREUNĂ 
Dumnezeu este mereu aproape de către cel care îşi pune încrederea în El. Să 

ne adresăm Lui cu credinţă şi să spunem: 
Ascultă, Doamne rugăciunea noastră! 

 Pentru ca acţiunea Bisericii să fie lumină pentru 
popoare şi purtătoare de mântuire până la capătul pământului, în orice naţiune, rasă, 
popor şi limbă. Să ne rugăm:  
 

 Pentru ca lumea să asculte vocea lui Cristos, să 
găsească în El viaţă şi siguranţă şi să nu se lase înşelată de orice părere care suflă în 
vânt. Să ne rugăm. 
 

 Pentru ca toţi creştinii persecutaţi să fie întăriţi în 
credinţă şi să se simtă încurajaţi de Cuvântul lui Dumnezeu. Să ne rugăm 
 

 Pentru ca cei care sunt descurajaţi, meditând la iubirea 
lui Dumnezeu să se reîntoarcă la Dumnezeu şi să obţină de la Duhul Sfânt puterea 
speranţei care nu dezamăgeşte. Să ne rugăm. 
 

 Pentru tinerii care sunt atraşi de teoria „de a avea totul 
si repede”, pentru ca educatorii să le propună valorile trăite de ei înşişi, astfel încât 
să se vădească în lume, iubirea lui Cristos. Să ne rugăm 
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 Pentru ca fiecare familie să exprime în fidelitatea 
vocaţiei sale gratuitatea la iubire şi în relaţiile sociale şi să fie semn vizibil pentru 
apărarea şi grija vieţii în orice moment al dezvoltării sale. Să ne rugăm 
 

 Pentru cei cărora Dumnezeu le împarte sămânţa 
vocaţiei, să găsească susţinere în siguranţa fidelităţii lui Dumnezeu şi în exemplul 
celor care trăiesc vocaţia lor în slujirea zilnică a lui Cristos şi a fraţilor. Să ne rugăm 
 

 Doamne măreşte credinţa noastră pentru a şti să o 
proclamăm fără ruşine, să o mărturisim fără frică, să o trăim fără compromisuri. Să 
ne rugăm 
 
 
 Rugăciune – prin mijlocirea Victorinei.. 
 

Preasfântă Treime, Atotputernicie infinită,Te ador,  
Te iubesc şi Te rog, dacă acest lucru este conform voinţei Tale, 

să glorifici pe slujitoarea Ta, Sora Victorine Le Dieu,  
apostol înflăcărat al ispăşirii şi al reconcilierii. 

Ea, atrasă de Iubirea Ta infinită, dăruită nouă în Euharistie, 
ţi-a consacrat întreaga sa viaţă pentru a colabora cu Cristos, 

 „Unicul Răscumpărător” la opera mântuirii  
şi a-l readuce pe om în unitatea Sfintei Treimi.  

Prin mijlocirea ei şi pentru meritele sale,  
Te implor, Dumnezeul meu,  

să-mi acorzi harul pe care ţi-l cer din toată inima. 
fă ca fiecare om şi toate popoarele să se deschidă la dialog şi la reconciliere 

şi în lumea întreagă să domnească pacea. 
Primeşte rugăciunea mea, Părinte, izvorul oricărei sfinţenii,  

prin Isus Cristos Răscumpărătorul nostru 
care împreună cu Tine şi cu Duhul Sfânt vieţuieşte şi domneşte  

în vecii vecilor. Amin.  
 
Tatăl nostru 
 
 SĂ NE RUGĂM: 

O Doamne, Tatăl şi Creatorul nostru, în numele lui Isus Cristos, fratele şi 
Răscumpărătorul nostru, îţi prezentăm cererile noastre siguri ca Tu ne vei asculta şi 
ne vei dărui harul tău. Prin Cristos Domnul nostru. Amin. 
 
♦ Cântec pentru repunerea Sf. Sacrament. 
♦ Cântec sau rugăciune la Sf. Fecioară Maria. 
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Victorine Le Dieu 
cine este ? 

 
Victorine Le Dieu ; o viaţă al cărei mesaj a străbătut hotarele 
timpului şi spaţiului şi care se distinge  în angajarea concretă a 

tuturor acelora care l-au primit şi care-l întrupează cu fidelitate în existenţa 
cotidiană. 

Dar… care este darul de har pe care Duhul l-a trezit în inima ei ?               
Să parcurgem în fugă evenimentele mai semnificative ale existenţei sale din care a 
izvorât acel ideal de viaţă ce a lăsat urme de neşters în istoria ei şi a noastră. 

Victorine se naşte la Avranches, în Franţa, la 22 mai 1809. este imediat după 
revoluţia care a zguduit profund naţiunea şi a dus la consecinţe inevitabile: 
indiferenţă religioasă, anticlericalism, societate dezorganizată, suflete tulburate, 
copii părăsiţi, ură violenţă, teroare, dispreţ… o întreagă gamă de situaţii care o 
solicită direct şi imediat. 
Intr-o ascultare profundă de Acela care o cheamă, intuieşte care trebuie să fie 
răspunsul său: să colaboreze cu Cristos la opera de răscumpărare. 

In scrierile sale autobiografice notează. “Atracţia spre retragerea absolută 
devenea tot mai puternică, dar, înţelegând şi trebuinţa de a avea adevăraţi misionari 
în ţările care se consideră civilizate, de a avea case pentru a primi sau ocroti, cel 
puţin pentru un timp, sărmane suflete decăzute, sau în pericol pe marea acestei lumi, 
în faţa unor scandaluri mereu mai mari, am simţit nevoia unei imense ispăşiri”. 

A ispăşi, a împăca, a reface unitatea în iubire, a sluji cu suflet umil pe fraţi, în 
special pe cei loviţi de păcat, de marginalizare, de sărăcie, a adora pe Cristos în 
Euharistie, devin marile valori pentru care îşi angajează întreaga ei existenţă. 
Dificultăţi de tot felul, neînţelegeri continue, aşteptări îndelungi, răspunsuri 
dezamăgitoare, refuzuri inexplicabile întreţes fără încetare drumul său, dar ea nu se 
descurajează. Poartă în inimă un mare ideal pentru care merită să se zbată, să învingă 
obstacolele, să rişte, să-şi dea viaţa. 

“Iată slujitoarea Domnului. Fiat!” este refrenul obişnuit care bate ritmul 
drumului ei, bătaia inimii ei unde palpită puternic o singură dorinţă: “A lucra cu Isus 
Răscumpărătorul şi Maica Reconciliatoare pentru mântuirea lumii”. 

Euharistia este centrul vieţii sale, este punctul constant de referinţă ce dă sens 
idealului său, este sacramentul iubirii lui Dumnezeu care reface unitatea a tot ce este 
frânt, rănit, zdrobit... din celebrarea şi adorarea acestui mister de iubire, Victorine îşi 
trage puterea pentru misiunea sa în Biserică şi în lume. 

“Isus este singurul şi adevăratul răscumpărător”. Prin El, cu El omenirea 
întreagă este readusă la Tatăl, în puterea Duhului Sfânt. 
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La 15 ianuarie 1863, Victorine obţine o audienţă particulară la Papa Pius al IX – lea, 
care aprobă naşterea unei noi familii religioase: Congregaţia Surorilor lui Isus 
Răscumpărătorul. Victorine îşi trăieşte ultimii ani de viaţă la Roma, unde la 26 
octombrie 1884 îşi încheie existenţa pământească spre a continua, aşa cum ea însăşi 
spunea, adoraţia perpetuă în cer. 

Idealul Victorinei are orizonturi vaste: ea vrea ca la el să participe toţi aceia 
care, în diferite stări de viaţă, sunt chemaţi de Duhul Sfânt să împărtăşească acest dar 
în Biserică: 

 “Gândul meu şi dorinţele mele aparţin tuturor în toate locurile... este un 
har pe care Domnul îl acordă în aceste timpuri din urmă care au mai mult ca 
oricând nevoie de ispăşire şi răscumpărare”. 
 
 
 


